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SEISMIKK-SKYTING
Av Roy Waage, 
politisk nestleder i Kystpartiet,
Svein H. Tennes, 
leder i Kystpartiet i Nordland

DET ER PÅ TIDE å relansere planene 
om å overføre all havforsknings-
kompetanse i Norge fra Bergen til 
Tromsø.

Havforskningsinstituttet skal 
være en troverdig aktør, både når 
det gjelder bestandsvurderinger, 
og ikke minst når det gjelder fag-
kunnskap for å hindre ødeleggel-
ser av det biologiske mangfoldet i 
havområder. Forskerne skal være 
hevet over økonomiske interes-
ser, enten de økonomiske kravene 
kommer fra fi skerne, industrien 
eller oljenæringen. 

Slik de oppfører seg i denne 
saken, lar de seg nærmest kneble 
av ønskene fra den rød/grønne 
regjeringen og Stortinget. Hav-
forskerne fra Bergen snur seg bort 
og overser miljøtrusselen ved seis-
mikkskytingen for at staten skal 
skaffes inntekter ved å pumpe nye 
oljemilliarder inn i statskassen. 

DETTE ER KRENKENDE overfor alle 
som tar miljøtrusselen alvorlig, 
og det er helt uforståelig at Hav-
forskningsinstituttet vil være med 
på et spill som vil ødelegge trover-
digheten deres fullstendig. I inter-
nasjonal sammenheng betyr Hav-
forskningsinstituttets oppførsel 
at deres forskere ikke vil bli sett 
på som troverdige lenger når de 
fremlegger forskningsrapporter. 

Deres oppførsel stigmatise-
rer de norske havforskerne som 
politisk styrte forskere. Da blir 
neste spørsmål om ikke det er 
riktig å overføre landets havfors-
kningskompetanse fra Bergen til 
forskningsinstitusjoner i Tromsø. 
Det har lenge vært en dragkamp 
mellom de to forskningsmiljøene. 
Havforskerne i Bergen viser selv 
at de ikke kan hanskes med den 
objektiviteten forskningen krever. 
Da blir det riktig å overføre trover-
dig og objektiv havforskning fra 
Bergen til Tromsø.

DET ER RETT som Bellonas Frede-
ric Hauge hevder; «Hvis Oljedi-
rektoratet starter å skyte nå, risi 

kerer de å ha skremt bort den fi s-
ken forskerne skal undersøke. I 
tillegg er vi sterkt bekymret for 
hvordan seismikk nær gytefelt 
kan påvirke fi skens gyteevne». 

Det er også riktig når Hauge sier 
at seismikkskytingen vil skje på 
et manglende kunnskapsgrunn-
lag, noe som vil være et brudd på 
forutsetningen om sameksistens 
mellom olje- og fi skerinæringen. 

MILJØVERNMINISTER Erik Solheim 
må nå vise at han kan takle andre 
oppgaver enn å øke avgiftene på 
plastposer. Men det virker som 
også han blir handlingslammet 
når miljøkravene kan hindre økte 
statsinntekter i milliardklassen. 
Hadde seismikkskytingen som 
skjer utenfor Lofoten, Vesterål-
en og Senja skjedd i Angola eller 
Brasil, ville trolig miljøvernmi-
nister Erik Solheim reagert med 
indignert fordømmelse. Men når 
det skjer i Nord-Norge, lar han 
det passere i stillhet. Det viser at 
han som miljøminister og SV som 
miljøparti er korrumperte i denne 
saken. 

Flytt Havforskningen til Tromsø!

■ Forskerne ved Havforskningsinstituttet i Bergen 
er unnfallende overfor seismikkskytingen utenfor 
Lofoten, Vesterålen og Senja. Det går på tilliten løs.

■ Hadde seismikkskytingen skjedd i Angola eller Bra-
sil, ville trolig miljøvernminister Erik Solheim reagert. 
Men når det skjer i Nord-Norge, passerer det i stillhet.

❚ fakta
seismikkskyting

■ Seismikkskyting er en me-
tode for å kartlegge oljefo-
rekomster i havbunnen. 

■ Undersøkelsesfartøyene 
har en kraftig lydkilde og 
tauer en rekke hydrofoner 
etter seg. 

■ Kraftige lydbølger fra hy-
drofonene blir sendt ned 
i havbunnen. Bergartene 
sender tilbake ulike refl ek-
ser/ekko, slik at det blir 
mulig skille ut områder på 
bunnen der det er olje.  

■ Fiskerne og havbruksnæ-
ringen mener seismikksky-
tingen vil skade gyting og 
drepe yngel og fi skelarver.

■ Havforskningsinstituttet 
har hevdet at seismikksky-
tingen ikke tar livet av fi s-
keyngel, selv om den kan 
skremme vekk voksen fi sk.
KILDE: STORE NORSKE LEKSIKON 
OG BT 23.04.

DAGLIG LESER VI, spesielt på inter-
nett, om kattunger som gis bort. 
Flesteparten blir annonsert som 
leveringsklare når de er åtte uker, 
eller helt ned i femukers alder, det 
er altfor tidlig. Det blir også truet 
med avliving dersom kattungene 
ikke får et hjem. Noen skriver at 
om ingen vil ha kattungene hav-
ner de på E6. Er virkelig et katteliv 
så lite verdt?

DET VIL FØDES ca 60.000 nye katt-
unger i år. 20.000 av disse vil fi nne 
seg et hjem, de resterende 40.000 
blir avlivet, dumpet eller hjem-
løse. Det fi nnes dessuten om lag 
50.000 hjemløse katter i Norge. 
Det store overskuddet av katter er 
et menneskeskapt problem. Der-
for bør hannkattene kastreres og 
hunnkattene steriliseres. 

En hunnkatt kan føde fl ere kull 
på ett år, og det er stressende for 
kattemor å få kull på kull. Det 
en gammel myte at hunnkattene 
skal ha ett kull før sterilisering. 
Erfaring viser at det har ingen 
innvirkning på kattens personlig-
het og dens evne til å være sosial. 
Sterilisering gir mindre risiko for 
jursvulster og livmorbetennelse. 
Kastrerte og steriliserte katter blir 
roligere, slåss mindre og holder 
seg mer hjemme enn de ukas-
trerte. De er også mindre utsatt 
for smittsomme sykdommer.

HVIS DET BLIR kattunger, er det kat-
teeiers ansvar å ta vare på dem. 
De skal være sammen med moren 
til de er tolv uker. Dette sier både 
Mattilsynet, Den Norske Veteri-
nærforening og blant annet pro-
fessor og etolog (studerer sosial 
adferd hos dyr) Bjarne Braastad 
ved Universitetet for miljø- og bio-
vitenskap. Også NRR (Norges rase-
kattklubbers riksforening) krever 

at kattunger skal være tolv uker 
hos moren. I Sverige er det faktisk 
forbudt å ta kattungene fra moren 
før de er tolv uker gamle. En slik 
lov trenger vi i Norge også.

Man bør ta betaling for kattun-
gene. Siden huskatter som regel 
er gratis, blir de lettere en del av 
bruk-og-kast-samfunnet. Noen 
kattunger ender som slangemat, 
noe man unngår ved å ta betaling. 
Man tar dessuten ofte bedre vare 
på det man betaler for. Vi betaler 
for rotter og mus, hvorfor ikke 
betale for huskatter?

DET STORE OVERSKUDDET av katter 
gjør at kattens verdi bare synker 
og synker. Ved å kastrere/sterili-
sere katten din, er du med på å 
øke kattens status, det blir færre 
katter i Norge og vanskeligere å 
få tak i en katt – noe som igjen 
vil gjøre katter mer eksklusive. 
Kanskje kan vi en gang i fremti-
den slippe at kattunger blir avli-
vet dersom ingen vil ha dem.

BUSS
Av Bernt Christian Vedeler,
Kalvedalsveien

«FREM BERGEN» bebuder i BT 06. 
mai bedre, store og revolusjone-
rende tidsbesparelser ved å kutte 
ut bussholdeplasser. Hele 25 sek-
under per holdeplass!

Linje 2 har en kjøretid på 30 
minutter og 46 stoppesteder. Ved 
hvert stopp må sjåføren veksle 
sedler, kontrollere, og hjelpe den 
gamle som mistet 50-øringen på 
gulvet. Det tar tid – kanskje fl ere 
minutter. Unødvendig og frus-
trerende for både sjåfør og pas-
sasjerer. Sjåførens jobb er å føre 
bussen, ikke å betjene det lille 
billettkontoret.

JEG HAR VÆRT UTE og reist i den 
store verden – like til Øst-Europa! 
Land som vanligvis ikke impone-
rer oss særlig. Men se – hva har 
ikke de pønsket ut av lure greier 
for å få fart i trafi kken. Jo, du går 
rett på bussen med din forhånds-
betalte billett. 

Tidsbesparelsen blir den man-
gedoble av tullet med å spare 
20–30 sekunder på hver holde-
plass som legges ned til ulempe 
og ergrelse for trafi kantene som 
helst vil la bilen stå hjemme. Ta 
av nisseluen og få gjort noe med 
billettsystemet nå – ikke neste år, 
kanskje.

JEG SER AT mitt «nabostoppested» 
heldigvis ikke skal legges ned. 
Det er bra, for der går det av og 
til medlemmer av byens styrende 
organer på bussen. De må ned i 
full fart for å styre byen vi var så 
stolte av. Skitt i nabostoppestedet. 
De får ta ut bilen sin igjen.

Av med 
nisseluen!

DYREVERN
Av Janne Helen Lo-
rentzsen, dyrevenn

Ikke gotisk
Tegningen av Bjørn Eidsvåg 
på Vestlandsutstillingen (se 
BTs kronikk 13. mai) er ikke 
en blyanttegning, men en 
kullstifttegning med tre hard-
hetsgrad: HB-B-H.
Underskriften Sunni er 
«løkkeskrift» lært på folkesko-
len (i gamle dager), og det er 
den skriften jeg fortsatt bruker 
daglig. Gotisk underskrift?

SUNNIVA «SUNNI» EIDE,
ETNE

Professoralt B-lag?
På nyhetene 7. mai hørte man 
en professor bekymre seg for 
standarden på oss i det of-
fentlige – et råttent B-lag. 
Grunnlaget var en vidunderlig 
Erasmus Montanus-logikk. 
Terra-kommunene hadde så 
dårlige folk, at de investerte 
feil. De private økonomene 
ville ikke gjort en slik tabbe. 
Hva med de private 
økonomene i Terra-svindelen? 
Er de på A-laget? Er grådighet, 
skruppelløshet og dyktighet 
sammenfallende egenskaper? 
Er det å se andre verdier enn 
høy lønn og mulighet til å 
skumme opsjoner en negativ 
egenskap, som tilhører B-
laget?
Med fartstid både privat og 
offentlig, vet jeg at det er 
dyktige folk i begge leirer. At 
idiotene hoper seg opp i det 
offentlige og de griske i det 
private, får stå for professo-
rens regning.

HALDOR FOSSE
OFFENTLIG ANSATT SIVILINGENIØR

MEDLEM TEKNA

Høyspentlinjer 
truer fl ysikkerheten
Norsk Luftambulanse driver 
ambulansefl yging med he-
likopter i områder med 
topografi  som inneholder 
svært mange menneskeska-
pte hindringer i form av høye 
kraftspenn og master. Dette 
er i særdeleshet tilfellet i Vest-
Norge. Vårt operasjonsmøn-
ster gjør at vi under ambulan-
seoppdrag må ta hensyn til 
alle disse hindringene. 
De vil i mange tilfeller påvirke 
rutevalg, og i verste fall føre til 
at vi må avbryte oppdrag for å 
ivareta våre krav til fl ysikker-
het, med de konsekvenser 
dette får for pasientene. En-
drede rutevalg fører til lengre 
fl ytid og senere ankomst til 
sykehus.
Vi ser med stor bekymring på 
den ekstensive utbygging av 
store høyspentlinjer som er i 
gang i våre operasjonsom-
råder, spesielt i Vest-Norge. Vi 
vil på det sterkeste anbefale 
at alle nye kraftspenn legges i 
jorden der det overhodet er 
mulig, og i særdeleshet bør 
nye spenn over fjorder eller 
mellom øyer.
Eksisterende fjordspenn bør 
legges om til sjøkabler. Det vil 
gjøre våre operasjoner tryg-
gere og øke kontinuiteten, 
noe som alltid vil komme 
pasienten til gode. Våre 
bekymringer for fl ysikkerhet-
en er i høyeste grad til stede 
ved den planlagte utbyggin-
gen mellom Mongstad og 
Kollsnes.

BJARTE ELLINGSEN,
FLYTRYGGINGSRÅDGIVER, NORSK 

LUFTAMBULANSE AS

ARKIVTEGNING: MARVIN HALLERAKER

Bare en katt?


